

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN : LISAN

DARIPADA : TUAN HAJI AHMAD LAI BIN BUJANG [SIBUTI]

TARIKH : 26 MAC 2014

SOALAN :

Tuan Haji Ahmad Lai bin Bujang [Sibuti] minta MENTERI PERUSAHAAN PERLADANGAN DAN KOMODITI menyatakan:-

- (a) apakah usaha pihak Kerajaan untuk menangkis tanggapan negatif NGO Anti-Kelapa Sawit Dunia yang mengadakan kempen boikot pembelian kelapa sawit Malaysia; dan
- (b) apakah kesan langsung yang akan diterima oleh Kerajaan Negeri Sarawak dan pekebun sawit setelah Wilmar International telah menyatakan hasrat untuk memberhentikan pembelian sawit di negeri Sarawak. Apa tindakan Kementerian membantu hal ini.

JAWAPAN:

Tuan Yang Di-Pertua,

- (a) Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, Badan-badan Bukan Kerajaan (*Non Governmental Organisation – NGO's*) terutamanya di negara Barat seringkali memberi gambaran negatif tentang industri sawit terutamanya dari sudut kemampanan. Dalam hal ini, Kementerian bersama-sama dengan agensi di bawahnya iaitu Lembaga Minyak Sawit Malaysia (*Malaysian Palm Oil Board - MPOB*) dan Majlis Minyak Sawit Malaysia (*Malaysian Palm Oil Council – MPOC*) sentiasa memantau perkara ini dan mengambil tindakan-tindakan proaktif agar pasaran eskport minyak sawit tidak terjejas.

Salah satu usaha yang telah diambil adalah bekerjasama dengan penggiat industri di Eropah dengan menubuhkan *Palm Oil Alliance for Sustainable Palm Oil* di Perancis dan *European Palm Oil Alliance*, (EPOA). Langkah ini telah membolehkan tindakan susulan dibuat ke atas tuduhan yang tidak berasas dan penjelasan diberikan tentang kelebihan minyak sawit.

Di samping itu, inisiatif ini juga telah membolehkan penjelasan diberikan mengenai kemampanan dalam industri sawit dilakukan sendiri oleh penggiat industri di Eropah. Penggiat industri ini juga berperanan memberi penjelasan sekiranya berlaku sebarang kempen yang baru yang dilakukan di pasaran.

Kementerian melalui MPOB dan MPOC serta kerjasama Kedutaan Malaysia di luar negara akan meneruskan usaha untuk mempromosi imej positif minyak sawit Malaysia. Ini termasuklah mengadakan seminar, melantik jurucakap di kalangan saintis tempatan di negara Eropah dan mengadakan kempen kesedaran melalui media masa.

Tuan Yang di-Pertua,

- (b) Berhubung Untuk Dasar bertajuk “*No Deforestation, No Peat, No Exploitation*” yang diperkenalkan oleh syarikat Wilmar pada 5 Disember 2013, untuk makluman Ahli Yang Berhormat, dasar ini merupakan satu *business-to-business arrangement*.

Matlamat syarikat Wilmar mengenakan syarat-syarat dalam dasarnya tersebut adalah untuk memenuhi keperluan pembeli di luar negara, terutamanya Unilever di Eropah bahawa minyak sawit yang dipasarkan olehnya adalah dari sumber yang mampan mengikut tafsiran mereka.

Di bawah dasar tersebut, syarikat Wilmar tidak akan membeli minyak sawit yang dihasilkan dari ladang-ladang sawit, yang ditanam di atas tanah gambut dan penanaman sawit yang mengakibatkan kemerosotan kawasan berhutan (*deforestation*) selepas 5 Disember 2013.

Walau bagaimanapun Wilmar akan terus membeli minyak sawit daripada pemilik tanah/pengusaha yang sedang mengusahakan

tanah mereka untuk menanam sawit di tanah gambut sebelum Disember 2015. Dasar Wilmar ini tidak menyekat pembeli minyak sawit lain untuk membeli minyak sawit dari kawasan tanah gambut di negeri Sarawak.

Saya telah mengadakan perbincangan dengan wakil Syarikat Wilmar dan menyampaikan kebimbangan penanam kelapa sawit khususnya pekebun kecil dari Sarawak. Bagi pekebun kecil, syarat yang ditetapkan oleh Wilmar itu adalah terlalu ketat. Ia juga tidak mengambilkira keadaan di Sarawak dan dianggap menindas industri sawit di negeri itu.

Semasa perbincangan tersebut, wakil Wilmar memberi jaminan bahawa mereka akan terus membeli minyak sawit dari pekebun kecil dari negeri Sarawak. Mereka sedar bahawa keperluan tanah NCR (Native Customary Rights) di Sarawak dibangunkan sebagai langkah untuk membasmi kemiskinan di luar bandar negeri Sarawak. Mereka juga berjanji untuk membantu pekebun kecil untuk menambahbaik cara pengurusan ladang mereka supaya mereka juga mengamalkan pengeluaran sawit secara mampan.

Selain itu, Kementerian juga telah berbincang dengan Suruhanjaya Persaingan Malaysia (MyCC) sama ada tindakan Wilmar itu melanggar mana-mana peruntukan Akta Persaingan 2010. Menurut MyCC, syarikat Wilmar tidak melanggar mana-mana peruntukan Akta Persaingan 2010.

Pihak Kementerian akan terus memantau kesan dasar ini terhadap industri sawit negara termasuk kepada pekebun kecil terutama di

negeri Sarawak yang mempunyai kawasan gambut yang terbanyak. Kerajaan sentiasa prihatin akan isu ini dan bekerjasama dengan semua pihak berkepentingan supaya masa depan industri sawit negara terjamin.

Bagi memastikan industri sawit menghasilkan produk secara mampan dan diiktiraf oleh pembeli antarabangsa, kita perlu menyediakan kemudahan pensijilan. Dalam hubungan ini, Kabinet telah meluluskan skim pensijilan *Malaysia Sustainable Palm Oil* (atau MSPO) pada 21 Mac 2014 yang lalu. Ini bermakna ladang sawit yang belum mendapat pensijilan di bawah *Roundtable on Sustainable Palm Oil* (RSPO) atau *International Sustainability and Carbon Certification* (ISCC) boleh dipertimbangkan dan diberi pensijilan MSPO. Pensijilan ini adalah bukti minyak sawit Malaysia dihasilkan secara mampan.

Sekian, terima kasih.

**PEMBERITAHU PERTANYAAN
DEWAN RAKYAT, MALAYSIA**

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : PUAN NURUL IZZAH BINTI ANWAR
[LEMBAH PANTAI]**

TARIKH : RABU, 26 MAC 2014

RUJUKAN : L16 [PR-1321-L59626]

SOALAN :

Puan Nurul Izzah binti Anwar [Lembah Pantai] minta **MENTERI WILAYAH PERSEKUTUAN** menyatakan rasional merobohkan 100 Quarters di Brickfields memandangkan usaha gigih Kerajaan menjemput Perdana Menteri India Manmohan Singh pada 2010 untuk melancarkan Little India dalam usaha mengekalkan warisan sejarah Kuala Lumpur.

Tuan Yang di-Pertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat Lembah Pantai, perobohan 100 kuarters di Brickfields adalah merupakan sebahagian daripada projek Little India bagi komponen penyediaan kuarters kakitangan awam yang lebih teratur, selesa dan moden. Sebelum kuarters dirobohkan, pihak Kerajaan telah pun membina kuarters ganti tersebut sebanyak 212 unit di Jalan Ang Seng.

Penghuni kuarters ini juga akan dipindahkan ke kuarters baru sebaik sahaja kuarters tersebut siap sepenuhnya dan sedia untuk diduduki. Kuarters lama tersebut bukanlah dikategorikan sebagai bangunan warisan Kuala Lumpur dan penggantian kuarters baru yang lebih baik adalah bagi menjamin kakitangan awam mendapat keselesaan yang sewajarnya.